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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. június 2-i 

üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Melsin 
Valentin, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás, Simonovics 
Józsefné képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Svégel Gábor, Dr. Druzsin Mónika 
irodavezetők, Szakályé Pintér Mária főigazgató, Rongáné Csányi Katalin, 
Varga Éva, Pünkösd Márton igazgatók 

 
Távol maradt: Dr. Novák János képviselő jelezte távolmaradási szándékát 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Czimbalek József és Melles Zoltán 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
115/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. június 2-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Czimbalek József és Melles Zoltán 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 10 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester a meghívóban szereplő napirendek megtárgyalását javasolja a 
képviselő-testületek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
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116/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata városfejlesztési és gazdasági 

programja elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
2.) Előterjesztés a gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról szóló 

7/2008. (II.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
3.) Előterjesztés adósságkezelési szolgáltatásról szóló 14/2006. (III.31.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
4.) Előterjesztés oktatási és kulturális intézmények tevékenységének, szolgáltatási 

ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
5.) Előterjesztés az intézményi alapító okiratok módosítására  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
6.) Előterjesztés az iskolafogászati szolgálat ellátására megkötött megbízási 

szerződések módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
7.) Előterjesztés a Magyar Vöröskereszt Nagyatádi Területi Szervezete részére új 

helyiség biztosításáról   
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú földterület 

értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
10.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén 

elhelyezkedő üzlethelyiség értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
11.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
12/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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12/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
13.) Interpellációk, kérdések 
 

 14.) Egyebek 
 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata városfejlesztési és gazdasági programja 

elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
A program alapvető célja a nagyatádiak életkörülményeinek javításához való hozzájárulás, s 
ehhez olyan feladatokat határoz meg, amelyek végrehajtásával biztosítható a város fejlődése. 
Programunk kitűzi az elérendő főbb célokat, elképzeléseket és cselekvési irányokat, 
meghatározza a kitűzött célok elérése érdekében elvégzendő feladatokat is. A város további 
fejlődése, az egyes közszolgáltatások kielégítő színvonalú biztosítása érdekében kitűzött célok 
eléréséhez és feladatok teljesítéséhez szükséges a pénzügyi gazdálkodás végiggondolása. 
Az előterjesztés valamennyi olyan önkormányzati területtel foglalkozik, amelynek 
Nagyatádon a nagyatádiak részesei, amelyek szolgáltatásait igénybe veszik, az önkormányzati 
fejlesztéseket mutatja be.  
Egy középtávú programról van szó, erre a választási ciklusra szól, azonban természetes 
módon az előző időszakról vannak olyan folyamatok, amelyek ma is tartanak, ezekről is 
megfogalmazták azt, hogy hogyan kívánják őket folytatni, lezárni. Biztos az, hogy a 
választási időszak végén lesznek olyan tennivalók, programok, amelyeket elindítottak, 
megkezdtek és át fognak nyúlni a következő időszakra. Nagyon sokféle közszolgáltatás kerül 
biztosításra a nagyatádiak számára, sok olyan feladat, tennivaló van, amelyeket felvállal az 
önkormányzat és a megvalósítását elvégzi.  
Sok olyan feladat van, amelyek természetszerűek, ezek között elsősorban azok szerepelnek, 
amelyek az önkormányzati alapfeladatokat érintik, a közoktatásban, az egészségügyi 
ellátásban, a városüzemeltetésben. Ezen túl vannak azok, amelyekről az önkormányzat, a 
képviselő-testület eldönti, hogy milyen módon látja el ezeket. Hangsúlyosan és az eddig 
programoktól eltérően szerepel, rögzítésre került a következő, talán ezek a program 
hangsúlyai: 
Természetesen az a fő cél, hogy a város lakossága számára fontos közszolgáltatások feltételeit 
minden körülmények között biztosítva legyenek, ezeket a feltételeket fejlesszék annak 
érdekében, hogy ezen szolgáltatásokat minél jobb körülmények között tudják igénybe venni a 
nagyatádiak. Az a cél, hogy a pénzügyi-gazdálkodási teendőket úgy végezzék el, hogy a város 
költségvetését, pénzügyi egyensúlyát biztosítsák, megteremtsék azokat a pénzügyi 
feltételeket, amelyek egy kiegyensúlyozott gazdálkodást biztosítanak Nagyatádon. Fontosnak 
tartják, a következő időszakban az egyik fejlesztési cél az, hogy energia-megtakarítást érjen el 
az önkormányzat a gazdálkodásában, munkájában, másrészt elsősorban a távfűtött lakásoknál. 
Ezt összességében kezeli és bemutatja a program, de azért tartja hangsúlyosnak, mert a 
következő időszakban ez lehet az a terület, ahol kiadásokat lehet csökkenteni, ahol 
ésszerűbben lehet ezt az energiaellátást biztosítani. Ez az a terület, ahol a legmagasabb arányú 
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állami, Európai Uniós támogatást lehet elérni az ezen folyamatokhoz szükséges beruházások 
megvalósításánál. A program foglalkozik azzal és jelzi, azt, hogy készek arra, hogy 
megteremtsék azokat a feltételeket, körülményeket, amelyek egy leendő járási hivatal 
elhelyezését, működését tudják biztosítani. A következő időszaknak ez egy stratégiai 
jelentőségű kérdése és ügye lesz, amikor eljutnak eddig a pontig a közigazgatás 
átszervezésére, átalakítására vonatkozó folyamatok.  
Világosan látszik, hogy a következő időszakban ennek a választási ciklusnak az első felében a 
nagy ellátó rendszerekben változások lesznek. A közoktatásban, az egészségügyi ellátásban, a 
szociális ellátásban, az önkormányzati feladatellátásban biztos, hogy átalakítások, változások 
lesznek. Az a feladat, hogy ezekhez az új feltételekhez, körülményekhez alkalmazkodnak az 
önkormányzat és ezek között is a lehető legjobb megoldásokat tudják megtalálni annak 
érdekében, hogy az ezen területen biztosított szolgáltatások továbbra is jó színvonalon a 
nagyatádiak rendelkezésére álljanak.  
Nyilvánvaló az, hogy a mostani ismeretek, tapasztalatok szerint került megfogalmazásra ez a 
program, ez alakulhat, változhat. Minden évben foglalkozik vele a testület, napirendek között 
fog szerepelni az elmúlt időszak értékelése, ill. azoknak az új elemeknek a beemelése, 
amelyeket a képviselő-testület akkor aktuálisnak lát.  
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A pénzügyi helyzet ismeretében mennyire tartja inkább reálisnak, megvalósíthatónak az 
előterjesztő ezt a programot, mint inkább egy idealizált, vágyott állapotnak?  
Olvasható, hogy a program olyan feladatokat határoz meg, amelynek végrehajtásával 
biztosítható a város fejlődése. Ez a „biztosítható” valóban biztosítható, vagy biztosítható 
lenne ez által, vagy valóban van rá remény, vannak olyan konkrét ismeretek, ami által 
valószínűleg biztosítani is tudják majd ezek mentén ezt a működést?  
Elég sokirányú célokat határoz meg a program, elhangzott az „elérhetőség”. Van-e konkrét 
ismeret a forráslehetőségekről? Vannak-e már bizonyos ismeretek arra vonatkozóan, hogy a 
forrásigényekhez tud-e majd forrásokat rendelni az önkormányzat?  
Vannak-e már olyan információk, amelyekre lehet alapozni azt a kijelentést, hogy az 
önkormányzat el akarja érni, hogy 2012. év végére konszolidált, egyensúlyban lévő 
költségvetése és kiegyensúlyozott, folyamatos finanszírozása, likvid helyzete legyen?   
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Szó van arról, hogy a helyi adórendszer módosításra kerül a jövőben. Erre vonatkozólag van- 
e konkrét elképzelés, vagy terv, hogy milyen módon kerül átalakításra?  
 
Ormai István polgármester:  
Először azt kell egyértelművé tenni, hogy mi a jellege és mi a műfaja ennek a 
dokumentumnak. Ez egy program. A programnak az a funkciója és a szerepe, hogy irányokat 
jelöl meg, célokat fogalmaz meg, meghatározza azt, hogy milyen irányba gondolkodjanak és 
dolgozzanak. Amit a Melsin képviselő úr kérdezett, egy tervre vonatkozó kérdés. A két 
dokumentum jellege között ez a különbség. Egy programnak nem része, hogy mögötte 
számításokkal dokumentált kimutatások legyenek, mert akkor egy négy éves költségvetést 
kellett volna beterjeszteni most. A felvetés természetesen abból a szempontból reális, hogy 
vajon milyen erőforrásokat tud mozgósítani az önkormányzat annak érdekében, hogy az itteni 
célok irányába elinduljon és ha nem is teljesít mindent, de legalább abban a célrendszerben 
dolgozva valamilyen szintig eljut. Nyilván el lesz döntve, hogy milyen fontossági, vagy 
realitásbeli kérdések lesznek.  
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Az energia-megtakarításnak négy eleme van: A távfűtés, annak bővítése, átalakítása, plusz 
termálvíz beemelése a rendszerbe, egy épület-energetikai megtakarítási program, ami ettől 
független, bár szorosan illeszkedik hozzá, a Gyógyfürdő és az annak közelében lévő Árpád 
iskola szintén termálvíz hasznosítással történő energetikai-megtakarításának a kérdése, 
valamint negyedszer egy napelem-park létrehozása.  A szakmai előkészítő munka zajlik. A 
pályázatok megjelenésével látható, hogy ezek közül melyik az, amelyiken biztosan el lehet 
indulni, mert a célnak megfelel, a támogatási arány olyan, az önrész különbözetét valamilyen 
módon biztosítani lehet.  
Melsin képviselő úr számára válaszolja, hogy reálisnak tartja, ha azokat a döntéseket, ill. 
kiadáscsökkentő döntéseket, amelyeket tavaly decemberben az idei költségvetési koncepció 
kapcsán és a költségvetés tervezésekor, annak elfogadásakor a testület meghozott tovább lehet 
vinni, valamint a 2012-es költségvetés kondíciói jobbak lesznek – amiben nagyon bízik – 
akkor az a cél, ami a képviselő úr szerint túl közel van, reálisnak látszik. Nem lehet 
felpuhítani a mostani költségvetést és 2012-re sem lehet egy megengedő, a költségek 
kiáramlását lehetővé tevő költségvetés.  
2013. január 1-től tervezik az államigazgatási, járási jellegű hivataloknak a felállítását. Ez azt 
jeleni, hogy az önkormányzati rendszerből kikerülnek olyan tevékenységek – okmányiroda, 
gyámhivatal, építéshatóság – amelyekre arányát tekintve nagyon jelentős saját pénzt kell 
fordítani. Az okmányirodában a Magyar Köztársaság okmányait adják ki a kistérség 
lakosságának valamilyen arányban az önkormányzat saját pénzéből. Ez is kikerül, akkor ez 
egy újabb könnyebbséget fog jelenteni. Nagyon reális és nagyon fontos, az önkormányzat 
által nem befolyásolható kérdés a helyi adó kérdése. Csak tudomásul lehet venni és 
alkalmazkodni hozzá.  
Ezekhez a várható strukturális változásokhoz, változtatásokhoz egy módon lehet viszonyulni, 
hogy minél gyorsabban, a legkedvezőbb módon alkalmazkodni. Ezek az önkormányzaton 
kívülálló tényezők, amik nagyon jelentősen befolyásolhatják a helyzetet. 2012 végéig ez a 
helyi adórendszer marad, mert amikor a struktúra változik, akkor változhat a helyi 
adórendszer is. Ha valóban a pedagógusok bérét az állam fizeti, mintegy oka annak, hogy 
változzon, vagy létrejönnek a járási hivatalok és elvisznek feladatok, mintegy ok, hogy a helyi 
bevételek változzanak, egy részük áramolhat át állami bevétellé. 2013. év elején lehet 
változás.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A tervek szerint 2011. év őszén elkészül az új Művelődési Központ épülete, de valójában egy 
hónapja nem dolgoznak a munkaterületen. Ez hogy érinti a Művelődési Központ 
költségvetését, ill. programjait?  
 
Ormai István polgármester:  
Ma van egy költségvetése, a mostani helyzethez alkalmazkodva, drágább lesz, ha 
visszaköltözik, többe fog kerülni a rezsiköltség. A programok pedig a mostani módon 
zajlanak addig, amíg vissza nem tud költözni.  
 
Hozzászólások: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A jelen pénzügyi helyzet arra ad lehetőséget, hogy a beruházások olyan mértékűek legyenek, 
aminek az önrészét a város elbírja. Nyilván az úniós pályázatok az önrészre is lehetőséget 
biztosítanak, ezeket a lehetőségeket kellene a jövőben kihasználni, beleértve az energetikai és 
a fűtéskorszerűsítési elemeket, amelyekre vonatkozó előkészületek folyamatban vannak.  
A 2012. év végére várható konszolidáció remélhetőleg jelen lesz a város költségvetésében, az 
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utána lévő programokat mindenképpen ez után lehet majd alakítani, hiszen akkor már lesz egy 
olyan egyensúly a pénzügyi mérlegben, ami lehetővé teszi azt, hogy olyan beruházásokat is 
megvalósítson az önkormányzat, amire már az önrészt önerőből is tudja finanszírozni az 
önkormányzat.  
A város rendelkezik négy NB-s szakosztállyal, a költségvetésben elég nagy szerepet kap a 
sporttámogatás, a jövőben jó lenne elérni azt, hogy az utánpótlás-nevelés is nagyobb 
hangsúlyt kapjon a sporttámogatás révén. A sportiskola helyet is adhatna egy utánpótlás-
nevelő egyesületnek, hogy nagyatádi diákok is szerepeljenek ezekben a sportklubokban és 
lényegesen olcsóbb lenne ezeknek a sportkluboknak a fenntartása.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 
városfejlesztési és gazdasági programja elfogadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
117/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011-2014. évekre 

vonatkozó városfejlesztési és gazdasági programot a melléklet szerint elfogadja. 
Tevékenységével a programban megfogalmazott célok elérésén és a meghatározott 
feladatok teljesítésén munkálkodik. 

 
2. A képviselő-testület a program időarányos megvalósítását évente értékeli. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
2.) Előterjesztés a gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról szóló 7/2008. 

(II.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A rendeletmódosításhoz a következő kiegészítést teszi: 
A rendelet-tervezet 10. §-ban javaslatot teszek az idősek klubja nagyatádi és segesdi 
intézményegységében az intézményi térítési díj 0.-Ft/nap-ban történő megállapítására. 
A lábodi intézményegységben már eddig is térítésmentesen vehették igénybe az ellátást az 
időskorúak, ezáltal nőtt az ellátottak száma, és az intézmény forgalma. A gyakorlati 
tapasztalat alapján célszerű a nagyatádi és a segesdi intézményegységben is térítésmentesen 
biztosítani az idősek klubja nappali ellátást. Ennek indoka az, hogy a jelképes intézményi 
térítési díj megfizetése is sok ellátott számára, ill. olyanoknak, akik szívesen igénybe vennék 
az ellátást, nehézségbe ütközik és ugyanakkor ennek az ellátásnak az állami normatívája 
sokkal jelentősebb bevételt eredményez az intézmény számára, mint amennyi kiesne azzal a 
jelképes összegű térítési díjjal, ami eddig a rendeletben megállapításra került. Hogy ez 
kellőképpen, számításokkal is alá legyen támasztva, az intézményvezető készített egy 
kimutatást, ami az ülés előtt kiosztásra került. A kimutatás utolsó sorából látszik, hogy a 
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létszámnövekedés esetén mennyivel több normatíva-bevétel várható szemben a jelképes 
összegű térítési díj veszteséggel.  
A többi módosítás pedig nagyrészt jogszabályi módosítások átvezetése, valamint a 
szolgáltató, az intézmény és a bizottság elnevezésének a változása.  
A rendelet tervezet 4. §. –át úgy kéri elfogadni, hogy az Ör. 14. §. (3) bekezdésének az első 
mondata helyébe az alábbi rendelkezés lép…, mivel az „első mondata” kimaradt a 
tervezetből.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati rendeletet a jegyző asszony 
által tett pontosítással együtt. 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a gyermekvédelmi és szociális 
személyes gondoskodásról szóló 7/2008. (II.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
vonatkozó 12/2011. (VI. 3.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
3.) Előterjesztés adósságkezelési szolgáltatásról szóló 14/2006. (III.31.) önkormányzati 

rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Lehet-e tudni, hogy nagyságrendileg hány családot érint, akik bele is férnek az 
előterjesztésben leírt kategóriába?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Erre vonatkozóan nincsenek adatok. Ezt egészen addig nem lehet tudni, amíg az érintettek 
kérelemmel nem jelentkeznek a családsegítőnél, ahol megnézik az adósságukat, a jövedelmi 
viszonyaikat és a rendelet szerinti feltételeket. Ezt követően tájékoztatást adnak arról, hogy ez 
számára a következő 18 hónapban milyen fizetési kötelezettséggel jár, tudja-e és akarja-e 
teljesíteni. Ezt követően derül ki, hogy alkalmas lesz-e az adóssága arra, hogy azt kezelni 
lehessen ennek a szolgáltatásnak a keretében. Az adósságnak van egy alsó és egy felső határa 
is, 50 e Ft az alsó adósságtípusonként 300 e Ft a felső határa. Nem lesz jelentős azoknak az 
adósoknak a száma, akik a feltételeknek megfelelnek, de ez a családsegítő vizsgálatát 
követően derül ki.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
200 e Ft-ról 300 e Ft-ra emelkedik az adósságcsökkentési támogatás mértéke. Ez bővíti a kört, 
vagy szűkíti azoknak a körét, akik igénybe vehetik ezeket a szolgáltatásokat?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A rendeletben eddig valóban 200 e Ft volt, a törvényben 300 e Ft, mivel azóta már elég nagy 



 8 

volt az infláció, ezért célszerű a rendeletbe is a törvényi felső határt beemelni. Lehet, hogy 
bővíti a kört, de a kört a feltételek fogják meghatározni. A feltételek nem változtak, a 
támogatás mértéke a 300 e Ft. Ez azt jelenti, hogy ha olyan az adós pénzügyi helyzete, akkor 
akár nagyobb támogatást is kaphat, mert vissza tudja fizetni a jövedelméből azt a fennmaradó 
összeget, ami az ő önrésze. Ez a segítséget növeli, nem biztos, hogy a feltételeken segít.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A Családsegítő Szolgálat a keretén belül adósságkezelési tanácsadást működtet. Van erre 
szakemberük?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Ez a rendelet 2006. óta működik, igen, van, eddig is kellett, hogy legyen szakember, akinek 
egy meghatározott tanfolyamot kellett elvégeznie és képzettséget kellett szereznie. Most még 
egy személy beiskolázásra kerül, arra is van lehetőség, hogy további szakemberrel bővüljön 
az ott dolgozók köre.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Felhívja a polgárok figyelmét arra, hogy vegyék igénybe ezt a szolgáltatást, hátha a jövőben 
sikerül valakinek segíteni.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem egy szokványos témáról beszélnek és pontosan azt az egy-kettő-három fő elemét ennek 
nem mondták ki. A szociális ellátó rendszernek egy eszköze ez. 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Nagyon fontos feladat lesz ez az elkövetkezendő időszakban. Fontos, hogy megfelelő 
önrésszel rendelkezzen az igénybevevő, hiszen az adóssághalmazzal rendelkezőknél egy 
bizonyos önrésszel is kell rendelkeznie. Ha nem tud önrészt biztosítani, akkor eleve be sem 
tud kerülni ebbe a körbe. Itt inkább azokra az állampolgárokra kell koncentrálni, akik nem 
halmozták eddig fel a hatalmas hátralékukat, mert ők már eleve vagy azért tették azt, mert 
nincs jövedelmük, vagy nagyon alacsony a jövedelmi viszonyuk, vagy pedig azért, mert már 
nagyon magas az adósság-hátralékuk. Be tudnak kerülni – sajnos már ilyenekkel is 
találkoznak – akik munkaviszonnyal rendelkeznek, de devizahitelük van és nem tudják fizetni 
a hitelt valamint a rezsiköltséget és elkezdődik egy adósság kialakulása. Ha megfelelő időben 
kerül ő a Családsegítő Szolgálathoz és elkezdik tervezni az adósságkezelési tanácsadást és a 
különböző pénzügyi terveket, hogy, hogyan lehet gazdálkodni, mit lehet ebbe bevonni, akkor 
ez egy kedvező dolog lesz és be tudnak kerülni családok.  
Az elmúlt években, amikor működött az adósságkezelési tanácsadás, éves szinten maximum 
10 főt tudtak kezelni. Ez nem egy olyan nagy szám, de ha 10 családon tudnak segíteni, az már 
eredménynek számít. Adósságtípusonként lehet bekerülni 50 és 300 ezer Forint közötti 
összegben. Nagyon nagy eredmény, hogy az E.on-nál a gázszolgáltatás bekerült ebbe a 
rendszerbe.  
 
Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A Pénzügyi Bizottság  a tegnapi ülésén tárgyalta a napirendet. A bizottság javaslatában 
szerepel, hogy nem javasolja elfogadásra az előterjesztés határozati javaslatát. Valójában az 
történt, hogy a jelenlévő bizottsági tagok többségének nem volt birtokában az együttműködési 
megállapodás és így nem tudott véleményt alkotni róla.  
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Nem, nem javasolja elfogadásra a bizottság, hanem nem tudott dönteni róla.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az adósságkezelési szolgáltatásról szóló 
14/2006. (III.31.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
118/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az adósságkezelési 

szolgáltatási körbe bevonható, vezetékes gázdíj tartozással rendelkező lakosok 
hátralékának csökkentése, illetve megszüntetése érdekében a melléklet szerint 
együttműködési megállapodást köt az E.ON Ügyfélszolgálati Kft-vel. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert az együttműködési megállapodás 

aláírására. 
 
Határidő: 2011. június 30. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati rendeletet 
. 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a adósságkezelési szolgáltatásról 
szóló 14/2006. (III.31.) önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó 12/2011. (VI. 3.) 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
4.) Előterjesztés oktatási és kulturális intézmények tevékenységének, szolgáltatási ellátási 

körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirend tárgyalásnál jelen van Rongáné Csányi Katalin, valamint Pünkösd Márton 
igazgató. 
 
Ormai István polgármester:  
Dr. Büttnerné Bódi Ágnes szabadságon van, ezért nem tud részt venni a mai ülésen. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A két bizottság együttes ülésen tárgyalta ezt a témát. Arra az elhatározásra jutottak, hogy ez a 
három intézményegység, amely a városban talán a legrentábilisabban működik jelen 
pillanatban. Mégis van egy kis hiányérzete, hiszen az intézményvezetők egyik anyag végén 
sem tettek arra javaslatot és nem hoztak semmilyen olyan intézkedést, amivel valamilyen 
szintű megtakarításra tennének javaslatot a jövőre nézve, hiszen az lett volna az alapvető cél 
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ugyanúgy, mint az elmúlt időszakban tárgyalt többi intézmény esetében, hogy megtakarítást 
érjenek el.  
Nem biztos abban, hogy a féléves költségvetés átgondolása után nem fognak visszatérni 
ezekre a pontokra és nem fogják újra kiadni a testület hatásköréből az intézményvezetőknek 
az ismételt átvilágításra ezeket a pontokat.  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Az elmúlt években folyamatos megtakarítási intézkedések voltak valamennyi intézmény 
esetében. Ha azt akarják, hogy egy intézmény szakmailag jól működjön, akkor kell az 
intézményekben annyira bízni, hogy ennél több megszorítással nem szabad terhelni az 
intézményeket. Lehet, hogy intézkedéseket kell tennie a képviselő-testületnek, nem biztos, 
hogy a meglévő és működő intézmények esetében tovább lehet szigorítani akár a 
létszámfeltételeket, akár a tárgyi feltételeket, nehogy az intézmények működésképtelenné 
váljanak. Ez nagyon fontos.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az önkormányzat intézményeit áttekintve az intézményvezetők - az oktatási intézményeket 
kivéve – lényeges intézkedéseket hoztak lényeges megtakarítással, abban maradtak a 
polgármester úrral, valamint a képviselőkkel is, hogy a féléves költségvetés áttekintése során 
meg fogják nézni az akkori pénzügyi lehetőségeket is és akkor fognak egy olyan döntést 
hozni, ami az akkori feltételeknek megfelel majd. Vagy újra az intézmények tekintik át, vagy 
külső átvilágítás lesz, vagy valamilyen más megoldás. Nyilván, ha a csőd fele megy az 
önkormányzat, akkor további megszorításokat kell hozni, ez nem elkerülhető.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A benyújtott anyagban a Művelődési Háznál is volt konkrét költségcsökkentési javaslat, több 
is, a kollégiumnál a 2011. évi költségvetés kapcsán tett intézkedések is le lettek írva, a 
gimnáziumnál valóban nem volt ilyen. A gimnáziumnál pedig meg kell várni, hogy az 
oktatási rendszer átalakítása milyen irányba fog haladni és akkor vissza lehet térni a dologra.  
Nem szeretné, ha az maradna meg a nézőkben, hogy semmilyen költségcsökkentési 
intézkedést nem tettek ezek az intézmények.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az oktatási és kulturális intézmények 
tevékenységének, szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, 
értékeléséről  szóló előterjesztés határozati javaslatát 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 9 igen 
szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
119/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Művelődési 

Központ tevékenységének, szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának 
felülvizsgálata és értékelése során megállapított gazdálkodási körülményeket 
megismerte, az intézmény működésével kapcsolatban további költségcsökkentő 
intézkedéseket nem rendel el.  

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a József Attila Kollégium 

tevékenységének, szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálata és 
értékelése során megállapított gazdálkodási körülményeket megismerte, az 
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intézmény működésével kapcsolatban további költségcsökkentő intézkedéseket nem 
rendel el.  

 
3. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ady Endre Gimnázium és 

Szakközépiskola tevékenységének, szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának 
felülvizsgálata és értékelése során megállapított gazdálkodási körülményeket 
megismerte, az intézmény működésével kapcsolatban további költségcsökkentő 
intézkedéseket nem rendel el.  

 
 
5.) Előterjesztés az intézményi alapító okiratok módosítására  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító okiratának bevezető részében már szerepel az új 
elnevezés, amely a sportiskolára is vonatkozik, ez az új elnevezés azonban csak július 1-től 
lesz hatályos, az alapító okirat módosításával.  
A záradékban már helyesen szerepel az intézmény neve, sajnos egy elírás történt.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az intézményi alapító okiratok módosítására 
vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
120/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbi intézmények 

alapító okiratainak módosítását a mellékelt módosító okiratok szerint jóváhagyja. 
- Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola 
- József Attila Kollégium 
- Művelődési Központ 
- Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 
- Nagyatádi Közoktatási Intézmény 
- Polgármesteri Hivatal  
- Városgondnokság 
- Városi Könyvtár 

 
2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosító okiratokat és az egységes 

szerkezetbe foglalt alapító okiratokat az aláírást követően – törzskönyvi 
nyilvántartás céljából – a Magyar Államkincstárnak küldje meg. 

 
Határidő: 2011. június 9. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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6.) Előterjesztés az iskolafogászati szolgálat ellátására megkötött megbízási szerződések 
módosítására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az iskolafogászati szolgálat ellátására 
megkötött megbízási szerződések módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
121/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Hajdú Dent Fogászati 

Bt-vel (képviseli: Dr. Hajdú Róbert), a Hollósy-Dental Bt-vel (képviseli: Dr. 
Hollósy Attila), a Dr. Szabó Fogászati Bt-vel (képviseli: Dr. Szabó László) és a Dr. 
Viczing Flóra Bt-vel (képviseli: Dr. Viczing Flóra) az iskola-fogorvosi feladatok 
helyettesítéssel történő ellátására 2010. május 13-án megkötött megbízási 
szerződések 4. pontját 2011. július 1. hatállyal az alábbiak szerint módosítja: 

 
4. A szerződés hatálya: Felek jelen szerződést 2010. július 1. hatállyal egy év 

időtartamra, illetve 2011. július 1. hatállyal határozatlan időre kötik. 
 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Hajdú Dent Fogászati 

Bt-vel (képviseli: Dr. Hajdú Róbert) az iskola-fogorvosi feladatok helyettesítéssel 
történő ellátására 2010. május 13-án megkötött megbízási szerződés 5. pontjának 
első mondata 2011. június 6. hatállyal az alábbiak szerint módosul: 

 
5. Felek megállapodnak, hogy a Megbízott a feladatait a Nagyatád, Korányi S. u. 4. 

szám alatt működő önkormányzati tulajdonú III. számú fogorvosi rendelőben 
teljesíti, ahol a feladat ellátásához szükséges jogszabályi minimum feltételek 
biztosítottak. 

 
3. A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert a módosított megbízási szerződések 

aláírására. 
 
Határidő: 2011. június 6. 
Felelős: Ormai István 
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7.) Előterjesztés a Magyar Vöröskereszt Nagyatádi Területi Szervezete részére új helyiség 
biztosításáról   

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Magyar Vöröskereszt Nagyatádi Területi 
Szervezete részére új helyiség biztosításáról  szóló előterjesztés határozati javaslatát 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
122/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyar Vöröskereszt 

Nagyatádi Területi Szervezetének működéséhez a Nagyatád, Kiszely utca 7. szám 
alatti épületben jelenleg biztosított két, összesen 25,8 m2 nagyságú helyiség helyett a 
Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épületében lévő, a földszinten 
elhelyezkedő 3. és 4. számú, összesen 32,63 m2 nagyságú helyiségeket biztosítja a 2. 
pontban meghatározott feltételekkel. 

 
2.  A Képviselő-testület a Magyar Vöröskereszt Nagyatádi Területi Szervezetének az 1. 

pontban meghatározott helyiségre az alábbi feltételekkel biztosít bérleti jogot: 
 

- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) számú 
rendelet 38. § (6) bekezdés g. pontja alapján pályázati eljárás mellőzésével, 

- a 2011. szeptember 1. napjától visszavonásig, vagy a helyiség más irányú 
hasznosításáig, 

- kizárólag a szervezet működésével kapcsolatos tevékenységek végzésére, 
- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) számú 

rendelet 24. § (1) bekezdés e. pontja alapján kedvezményes bérleti díjon, 
2011. évre 40.997.-Ft+ÁFA/negyedév, plusz a helyiségek után felmerülő 
rezsiköltségek térítése mellett, azzal, hogy a bérleti díj csak 2011. évre 
vonatkozik, ezt követően minden év január elsejétől a felek külön 
megállapodása nélkül a KSH által előző évre megállapított fogyasztóiár-index 
mértékével emelkedik. 

  
3.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérleti szerződés 

aláírására. 
 
4.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott helyiség csere megvalósulása 

esetén a Nagyatád, Kiszely utca 7. szám alatti épületben, összesen 25,8 m2 nagyságú 
helyiségre a Magyar Vöröskereszt Somogy Megyei Szervezetével kötött bérleti 
szerződést megszűntnek tekinti.   

 
Határidő: 2011. szeptember 1. 
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Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
8.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 
2177/95 helyrajzi számú beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghosszabbításáról 
szóló előterjesztés határozati javaslatát 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
123/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi számú, 440 m2 nagyságú 
beépítetlen ingatlan értékesítésére a 137/2010. (VI. 24.) számú határozatával 
jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására az ott megadott határidőig ajánlat nem 
érkezett, a pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2.  A Képviselő-testület a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi 

számú 440 m2 nagyságú beépítetlen ingatlan tulajdonjogának elnyerésére: 
- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásig, de legfeljebb 2012. május 16. napjáig 

folyamatos pályázati határidővel,   
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 2. pontban meghatározott ingatlan értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) Az ingatlan értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja is a 137/2010. (VI. 24.) számú határozatával elfogadott 10.000.-Ft/m2 
+ ÁFA vételár 20 %-kal csökkentett összege, azaz 8.000.-Ft/m2+ÁFA, összesen: 
3.520.000.-Ft+ÁFA, azaz Hárommillió-ötszázhúszezer forint+ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az adásvételi szerződés aláírásának napján egy 
összegben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi 
Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie. 
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c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli:  

- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben Nagyatád Város Önkormányzata készíti el az adásvételi 

szerződést, akkor a szerződéskötési költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, 
de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az összeget az ingatlan tulajdonjogát 
elnyerőnek az adásvételi szerződés megkötésével egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál 
vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie.  

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 300.000.-Ft, azaz Háromszázezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 
kerül beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi vevőkijelölést követő 5 banki napon 

belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: az ingatlan a városra 34/2004. (X. 1.) számú többször 

módosított önkormányzati rendelettel jóváhagyott helyi építési szabályzata, az 
OTÉK, a hatályos építésügyi jogszabályok, valamint a szakhatósági előírások, a 
vonatkozó jogszabályok betartásával építhető be. 

 
Az ingatlant az adásvételi szerződés aláírásának napjától számított 3 éves 
beépítési kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó 
javára. 

 
Az eladó önkormányzatot az ingatlan beépítéséig, de az adásvételi szerződés 
aláírásától számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A 
vevő hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő 
bejegyzéshez. A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt. 

 
Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén a telket az 
értékesítési, illetve a vevő által a visszavásárlásig befizetett vételár évenkénti 5 %-
kal csökkentett összegben vásárolja vissza. Az erre vonatkozó rendelkezést 
kötbérként kell érvényesíteni. 
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4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 
elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6.  A Képviselő-testület az ingatlan értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
7.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 

Határidő: 2011. június 6. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
9.) Előterjesztés az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú földterület 

értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A vonatkozó terület belterület, szántó? Miért terheli ÁFA? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Itt a beépítés lehetőségén van a fő hangsúly. A rendezési terv alapján ez a terület korlátozottan 
beépíthető. Az önkormányzat állásfoglalása szerint pedig, amennyiben ez így van, akkor ez az 
ÁFA köteles kategóriába tartozik.  
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 
helyrajzi számú földterület értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
124/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú, 2.836 m2 nagyságú, 
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lakásépítési lehetőséggel is bíró külterületi kertterületét – szántóját – értékesítésre 
kijelöli. 

 
2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott földterületre 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával pályázati 

eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott terület értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
a.) A földterület értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén 

egyben a licit alapja a 176/2010. (VIII. 26.) számú határozatban 
meghatározottal azonos összegben, azaz 99.-Ft/m2+ÁFA, összesen 280.764.-
Ft+ÁFA, azaz Kettőszáznyolcvanezer-hétszázhatvannégy forint+ÁFA 
összegben állapítja meg. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat a 16/2002. (II. 18.) számú Kormányrendelet 
értelmében kifüggesztésre került, záradékolt „ajánlattételi felhívás” alapján 
megkötésre kerülő adásvételi szerződés aláírásával egyidőben, egy összegben 
kell megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli:  

- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- a közmű és út rácsatlakozások kiépítése, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- esetlegesen szükségessé váló közműkiépítések költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti az adásvételi szerződést, akkor 

annak költsége, amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 
15.000.-Ft, amelyet a terület tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi 
szerződés megkötésével egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába készpénzben befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 25.000.-Ft, azaz Huszonötezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie, és a befizetésről szóló igazolást a 
pályázathoz csatolnia. 

  
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 
kerül beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölését követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a Polgármesteri Hivatal pénztári órái alatt. 
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4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 
elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6.  A Képviselő-testület a versenytárgyalásról készült jegyzőkönyv alapján dönt a 

pályázati eljárás nyerteséről.  
 
7.  A Képviselő-testület a döntéséről tájékoztatja a pályázati eljárás nyertesét, s felhívja 

a figyelmét, hogy az ingatlan megvásárlása érdekében a 16/2002. (II. 18.) számú 
Kormányrendelet szerint készítse el „ajánlattételi felhívását” és kérje kifüggesztését 
a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján. 

 
Határidő: 2011. június 6. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
10.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén 

elhelyezkedő üzlethelyiség értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
Az elmúlt években nagyon sok intézményt, tevékenységet kellett ideiglenes helyen 
elhelyezni. Ismét elindult egy visszaköltözési szakasz, amely le is fog zárulni. Ezen 
üzlethelyiség felhasználása is raktározási célú volt, fontos anyagok elhelyezése csak ebben az 
üzlethelyiségben volt lehetséges. Az elköltözés után az üzlethelyiség szabaddá válik, ezét 
javasolják a hasznosítását.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Elfogadható elv az, hogy az önkormányzat ne adja el áron alul az értékeit. Kifejezné a 
szkepticizmusát a tekintetben, hogy 22.256.000 Ft + Áfa összegért el fognak tudni adni 
Nagyatádon egy üzlethelyiséget, bár jó volna.  
 
Ormai István polgármester:  
Valóban minden jellegű értékesítést a piac dönt el, ráadásul a pályázati felhívásban rossz 
értékesítési – ennél jóval magasabb – értékesítési árat írtak, a határozati javaslatban megfelelő 
a jó összeg.  
Az értékbecslő ekkora összeget tart reálisnak.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Egy évekkel ezelőtti ingatlan meghirdetése esetén azt mondta, hogy ezért az árért nem fog 
kelleni senkinek, majd kiderült, hogy többet is adtak volna érte, ezért óvatos az ilyen jellegű 
nyilatkozatokkal. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti 
társasház földszintjén elhelyezkedő üzlethelyiség értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
szóló előterjesztés határozati javaslatát 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot – 10 igen – 
szavazattal - egy képviselő nem szavazott - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
125/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, nagyatádi 1371/A/2 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, 
Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén elhelyezkedő, 147 m2 nagyságú 
üzlethelyiségét értékesítésre kijelöli. 

 
2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott üzlethelyiség 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott üzlethelyiség értékesítési feltételeit 
az alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak 
szerint határozza meg: 

 
a.) A helyiség értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja, az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben meghatározottal azonos 
összegben állapítja meg, összesen 22.256.000.-Ft+ÁFA, azaz Huszonkettőmillió-
kettőszázötvenhatezer forint + ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az eladó részére az adásvételi szerződés aláírásával 
egyidőben, egy összegben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára megfizetnie.  

c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli – amennyiben Nagyatád Város 
Önkormányzata készíti el az adásvételi szerződést, akkor – a szerződéskötési 
költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget az üzlethelyiség tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi szerződés 
megkötésével egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára megfizetnie.  

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 2.000.000.-Ft, azaz Kettőmillió forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
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00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi vevő kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 
 

4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 
elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6.  A Képviselő-testület az üzlethelyiség értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: 2011. június 6. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
11.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Dr. Novák János elnök 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  

 
Kimegy az ülésteremből Kárpáti László alpolgármester. 
A képviselő-testület létszáma: 9 fő.  

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
126/2011. (VI. 2.) számú határozat: 

 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 2011. június 1-i ülésén átruházott hatáskörben: 
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- a Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a szám alatti épület földszintjén elhelyezkedő – 
a földszinti irodákkal, üzletekkel közös használatú helyiségeinek a helyiségre jutó 
területrésszel együtt – 24,71 m2 nagyságú helyiségre az Atád-Orion Kft.-vel 
(székhelye: 7500 Nagyatád, Mező utca 62., képviselője: Kothenc József 
ügyvezető) megkötött bérleti jogviszony 2011. június 1. napjával közös 
megegyezéssel történő megszüntetéséről, valamint az üressé váló helyiség bérleti 
feltételeinek meghatározásáról, 

- a Telenor Magyarországi Zrt.-vel (korábban: PANNON GSM Távközlési Zrt.) a 
nagyatádi 844/12 helyrajzi szám alatt lévő víztorony tető részének – antennák 
elhelyezése céljából – bérletére, illetve a víztorony mellett egy rádiótechnikai 
berendezéseket tartalmazó konténer elhelyezésére kötött bérleti szerződés 
alapján a társaság bérleti díj csökkentési kérelmével kapcsolatos álláspontjáról 

hozott döntéseit jóváhagyja. 
 
 

12/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 

Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -9 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
127/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 

 
12/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -9 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
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128/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
 
13.) Interpellációk, kérdések 

 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
A központi temetőből rendszeresen ellopják a kihelyezett virágokat. Valamilyen módon meg 
lehetne-e oldani az őrzést?  
Többen kifogásolták, hogy az illemhelyet többnyire csak a temetés időszakában lehet 
használni. Van-e szabályozva az illemhely használatának időtartama? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Lopás esetében bejelentést kell tenni a rendőrség felé, továbbá a Temetkezési Kft. figyelmét 
írásban fel fogja hívni arra, hogy fokozottan figyeljék a területet, a Kft. az, aki a feladat 
ellátása során a temető felügyeletével kapcsolatos intézkedéseket meg tudja tenni.  
 
Ormai István polgármester:  
Mikor lopják a virágokat? 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Folyamatosan. 
 
Bejön az ülésterembe Kárpáti László alpolgármester. 
A képviselő-testület létszáma: 10 fő. 
 
Kimegy az ülésteremből Boros Bálint képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 9 fő.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem a sírokra kiültetett virágokat, hanem a vázákban lévő virágokat tulajdonítják el. 
Egyszerűsítené a dolgot, ha a sírokra kiültetett virágokat lopnák el, mert a kiültetési időszakot 
követően fordulnának elő.  
Javasolja, hogy a jegyző asszony írásban keresse meg a Polgárőrséget, ez kifejezetten a 
Polgárőrség területéhez illeszkedő feladat. Szervezett formában, programszerűen, a 
mozgásokat egyeztetve a Temetkezési Kft.-vel – feltételezhetően melyek azok a napok, 
napszakok, amikor ez előfordulhat – nyújtsanak segítséget. Az egyenruhás polgárőr jelenléte 
messze sokat jelentene. Jelezze továbbá a Temetkezési Kft. felé a viráglopásokat.  
A temetői WC használata nincs szabályozva, feltételezte, hogy azért került megépítésre, hogy 
a temetőlátogatók rendelkezésére álljon. A levél 2. pontja azt tartalmazza, hogy elvárják a 
temető üzemeltetőjétől, hogy biztosítsa a temetői WC használatát a temetőlátogatók számára. 
A temetőnek van egy nyitva tartása, ezzel párhuzamosan a WC-nek is kell, hogy legyen egy 
nyitva tartása, ami nem biztos, hogy megegyezik, de amikor sokan látogatják a temetőt, 
nyitva kell lenni. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Simonovics Józsefné képviselőt és a képviselő-
testületet, hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
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Simonovics Józsefné képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ 
egyhangú – 9 igen - szavazattal elfogadja. 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az Aradi utca 7-11 szám közötti nagy nyárfákon nagyon elszaporodtak a varjak, a galambok, 
borzasztóan zavarják a lakók pihenését, szennyezik a közterületet, a játszóteret is. Mit lehetne 
tenni a lakók nyugalma érdekében? 
A Sportcsarnoktól az Aradi utcai ABC, játszótér felé vezető járda áthalad egy az Aradi 
utcával párhuzamos utcában lévő parkolón, tulajdonképpen egy parkoló van beépítve a 
járdába. A kismamák nem tudják áttolni az éppen ott parkoló autóktól a babakocsit. Lehetne-e 
tenni valamit annak érdekében, hogy folyamatosan járható legyen a járda? 
Az Aradi utcai játszótérről hiányoznak a padok, valamint a lebetonozott focilabda pálya 
dróthálója teljesen szétment, lehetne-e valamit csinálni vele?  
Sokan szeretnének reggel 7 órától úszni a Gyógyfürdőben. A Városi Strand vize sokkal 
hidegebb, ráadásul nem gyógyvíz. Mibe kerülne az, ha 2-3 órával előrébb hoznák a nyitást a 
Széchenyi téri Gyógyfürdőben?  
 
Ormai István polgármester:  
Mennyi lehet ez a „sokan”? Megvannak a nevek is, mert az is fontos. Ez egy költői kérdés 
volt.  
A testület korábban megszüntette a reggeli nyitva tartást, 10 órai kezdettel nyitott a 
Gyógyfürdő, majd a képviselő úr kéréséhez hasonló kérésnek megfelelően előrehozták 7 órára 
a nyitást, majd számolták a 7 és 10 óra között igénybe vevők létszámát. Ez alapján újra úgy 
döntöttek, hogy 10 órától legyen nyitva.  Mivel nem vették igénybe, a testület határozattal 
szüntette meg, szabályozta a nyitva tartást. Ez egy lezárt ügy.  
A játszótér a Városgondnokság igazgatójának feladata lesz. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Léteznek ultrahangos riasztók, amelyek bizonyos hatótávolsággal működnek. A teljes 
belvárost le kellene fedni egy átfogó hálóval és rendszerrel, hogy kijjebb lehessen szorítani a 
madarakat. A költségvonzata több millió forint lehet.  
A másik egy biológiai megoldás - elszaporodás meggátolása - lehetne, de ehhez szakemberek 
segítségét kell kérni. Információi szerint nem védett madarakról van szó. 
 
Ormai István polgármester:  
De igen, védettek. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Mindezek tudatában az egész már több egyeztetést igényel.  
 
Ormai István polgármester:  
A fák az Aradi utcában vannak? 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Igen, félő, hogy ott megtelepednek, fészket raknak és még nehezebb lesz őket onnan kiirtani. 
Lehet, ha most riasztanák őket egy-két hónapig, akkor megszabadulnának tőlük és nem 
telepednének meg.  
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Ormai István polgármester:  
A galambok ellen vannak riasztó módszerek, az épületek védelmében konkrét eljárásokat 
lehet eszközölni. Az épületek védelmét a társasházaknak kell megszervezni, az önkormányzat 
szakmai segítséget tud nyújtani. Az igazgató asszony írja le, hogy milyen eszközökkel lehet 
védekezni címekkel, elérhetőségekkel, majd adja át a képviselő úrnak.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Korábban tojásrakás előtt az önkormányzat a Széchenyi parkban elvégeztette a varjúfészkek 
eltávolítását. Ennek következtében ott talán még most sincsenek varjak. Nincs tisztában az 
állatvédelmi törvénnyel, a fiókák minden bizonnyal már kikeltek, nem tudja, hogy ilyenkor 
szabad-e ezt elvégezni, vagy csak a tojásrakás előtt szabad a fészkeket eltávolítani.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A varjak is védett állatok, a pécsi Dél-Dunántúli Természetvédelmi Hatósággal kell 
egyeztetést folytatni. Lőni, ilyenkor fészket piszkálni nem lehet, csak ősszel-télen, de erre 
külön engedélyt kell kérni. Ez nagyon bonyolult dolog, csak úgy nem lehet nekiállni.  
 
Ormai István polgármester:  
A galambok esetében a megbeszélt módon kell eljárni, varjak esetében pedig utána kell nézni 
a megoldásnak. Teljesen reális az a veszély, hogy úgy elszaporodnak, hogy már nem lehet 
velük mit kezdeni. Az igazgatónő tegye meg a lépéseket, a segesdi szakmai tapasztalatot át 
kell venni, ott ez nagyon komoly probléma volt.  
Úgy gondolta, hogy a parkoló-járda ügye már megoldódott. Egyszerűen le kell festeni a 
parkolót, hogy ott ne lehessen parkolni.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Természetesen ez is egy megoldás lenne, de mielőtt döntés születik, egy-két dolgot mérlegelni 
kellene. Az egyik, hogy az ott egy szokások alapján kialakított átjáró, ahol nincs kijelölve 
gyalogátkelőhely. A babakocsisok és a gyermekesek átkeléséről szólt a kérés. Nem messze 
van két kialakított, megvilágított „zebra”, amelyen balesetmentesen át lehet közlekedni. Mint 
szülő azt javasolná, hogy a babakocsival közlekedő szülők inkább a biztonságos közlekedést 
válasszák. Csak erről van szó, mert egyéb közlekedés szempontjából át lehet közlekedni, nem 
jelent problémát. Lehet, hogy egy parkolóhely nem számít rettentően sokat, de az utóbbi 
időben azon a területen, de szinte mindenhol a gépkocsik számának megnövekedésével 
problémát jelent akár még egy gépkocsi parkolóhely megszüntetése is. A döntésnél ezeket 
érdemes lenne figyelembe venni.  
 
Ormai István polgármester:  
Vagy meg kell kérdezni a társasházat, akik ezt a parkolót használják. Óvatosan, 
körültekintően kell eljárni ebben a dologban.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A társasház lakói kérik. 
 
Ormai István polgármester:  
Akkor kérjenek egy társasházi határozatot. 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Rendben. 
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Ormai István polgármester:  
Felkéri az irodavezetőt, hogy tisztázza, melyik társasházról van szó, kérjen egy társasházi 
határozatot, hogy egyet értenek azzal, hogy kerüljön megszüntetésre a parkoló.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
A játszótéren lévő mobilpadot valaki összetörte, beszállították a Városgondnokságra és 
megjavították, legkésőbb a holnapi napon vissza fog kerülni. Még egy pad kihelyezésére van 
lehetőség, valamint a sakk asztalnál is megjavításra kerültek a padok. Sajnos több pad 
gyártására nincs keret, nincs lehetőség.  
A drótkerítés javítása a parkfenntartás szakfeladatnál lévő játszóeszköz felújításba sajnos nem 
fér bele. A Műszaki és Vagyongazdálkodási Irodával történt egyeztetést követően készítenek 
egy árajánlatot a javításra.  
 
Ormai István polgármester:  
Rendben. 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Május 1-re virradóan az Árpád utcában kihelyezett csemetéket valaki vandál módon 
félbevágta. Ha jól tudja, az önkormányzat tett is feljelentést. Hol tart az ügy?  
A rendőrség és a polgárőrség figyelmét fel kellene arra felhívni, hogy a szombat éjszaka 
fokozottan vandalizmusra hajlamos éjszaka, a fiatalok a szórakozóhelyekről hazafelé tartva 
nem egyszer kidobálják a kukákat az útra, vagy rongálják a város értékeit. 
 
Ormai István polgármester:  
Mindenki felháborodott az említett eset után. Aznap reggel már hívták telefonon, hogy 
szörnyű a helyzet és kérték az intézkedését. Jó dolog, hogy Nagyatád lakossága elítéli a 
vandalizmust. Sajnos korábban is voltak ilyen esetek, majd hosszú ideig nem történtek, ám 
most ismét.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Bejelentést tettek, de nincs arról információja, hogy melyik fázisban tart a nyomozás. Sajnos 
ezeket az ügyeket nem igazán sikerül úgy lezárni, hogy az elkövetőt megtalálják.  
A legújabb vandalizmus a kivadári játszótérről a rugós játék eltulajdonítása volt, amellyel 
kapcsolatban szintén megtették a rendőrségi feljelentést.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Az önkormányzat mögötti torony – ahol a tragédia történt – bekerítetlenül áll a mai napig. 
Javasolja, hogy tegyenek valamilyen intézkedést arra, hogy ezt a tornyot minél előbb 
körbekerítsék, hogy minél kevesebben másszanak oda fel. Tudomása szerint az óta is valaki 
ki akarta próbálni a magaslati levegőt.  
 
Ormai István polgármester:  
A felvetés teljesen okszerű, a megvalósítási lehetőséget meg kell vizsgálni a szakembereknek, 
majd rögzíteni fogják, hogy milyen lehetőségek vannak, majd átadják az alpolgármester úr 
részére. Műszaki és építéshatósági vonatkozásai vannak a dolognak.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A városban korábban kihelyezett padok jelenleg hol vannak tárolva? Nem lehetne párat 
visszahelyezni a játszótérre?  
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A Bárdos Lajos Általános Iskola  régi elbontott kerítése értékesítése megtörtént már? Ha nem, 
hol tárolják? 
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
A padokat azt ősz folyamán összegyűjtik, van egy cím szerinti nyilvántartásuk arról, hogy 
melyik társasházhoz, melyik közterületre lettek kihelyezve és onnan behozva. A tél folyamán 
felújításra kerülnek ezek a padok, majd március környékén lehetőség szerint szintén cím 
szerint ugyanazok a padok kerülnek vissza a közterületekre, amelyek ott voltak.  
Az iskola kerítéselemei átadás-átvételi jegyzőkönyvvel a Városgondnokság telephelyén 
kerültek elhelyezésre, további hasznosításig ott lesznek tárolva. Nem tudják, hogy az 
önkormányzatnak, vagy más intézménynek van-e valamilyen célja vele. Amennyiben 
hosszabb ideig nem kerül hasznosításra, abban az esetben meghirdetésre kerül, a 
vagyonhasznosítási rendelet szerint kerül értékesítésre.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Végre elkezdődtek a Zrínyi és a Munkás utca csapadékvíz átereszének munkálatai.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Meddig kell még elviselni a kanadai nyár termésének allergizáló hatását?  
Az Árpád iskola mögötti parkolónál felfestésre került egy elszigetelt rész, ahová nem 
szabadna parkolni. Ennek ellenére folyamatosan ott állnak az autók.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Döntés kérdése, hogy mi legyen a kanadai nyárfák sorsa. Ha a képviselő-testület úgy dönt – 
esetleg szakértők bevonásával – és erre a pénzügyi forrást is biztosítja, akkor lehetőség van 
akár tarvágással is a kivágásra.  
 
Ormai István polgármester:  
A Szent István szoborral szemben lévő sarkon lévő gyönyörű nagy fáról van szó, de másutt is 
van nagy, magas fák kivágására vonatkozó kérés.  
Tényleg döntés kérdése, azonban nem való ilyenkor fát kivágni, el lehet odázni a probléma 
megoldását, valamint pénz sincs rá.  
Sokba kerülnek a kivágások és télen kell ezeket elvégezni, kéri, hogy később térjenek erre 
vissza. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Egy éve mondja már körülbelül és mindig nyugvópontra kerül a dolog és annyiban marad 
minden.  
 
Ormai István polgármester:  
Világos, érti a problémát és a testület is érti. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A festés felfrissítése mindenképpen célszerű volna, de az idei évben valószínűleg gátat 
szabnak a pénzügyi lehetőségek arra, hogy az útburkolati jeleket felfrissítsék, kivéve a 
legszükségesebb helyeken. Mód és lehetőség esetén természetesen megteszik ezen a területen 
is. Sajnos azonban ezeket a jelzéseket vagy lustaságból, vagy kényelmességből nem veszik 
figyelembe. A közlekedési jelzések betartatása a rendőrség hatáskörébe tartozik. A 
közlekedési osztályvezető urat tájékoztatni fogja, felhívja  a figyelmét arra, hogy ezen a 
területen fokozottan figyeljenek oda és ha kell, bírságoljanak is.  
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Ormai István polgármester:  
Útburkolati jelfestés esetén ezt a részt mindenképpen fel kell frissíteni.  
 
129/2011. (VI. 2.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri: 
 

A jegyző asszonyt, hogy: 
 

- Írásban keresse meg a Nagyatádi Polgárőrséget, hogy a Központi Temetőben a 
sírokra kihelyezett virágok eltulajdonításának megakadályozása érdekében 
nyújtsanak segítséget.  
Kérje fel őket arra, hogy egyeztessenek a Temetkezési Kft-vel, hogy mely 
napokon, mely napszakokban lenne a legcélszerűbb az egyenruhás jelenlét, 
továbbá kérje a visszajelzésüket is.  
 

- Írásban keresse meg a Temetkezési Kft.-t, jelezze számukra az egyre gyakoribbá 
váló viráglopásokat, jelezze továbbá az üzemeltető felé, hogy a temető nyitva 
tartásával egyidejűleg köteles az illemhely használatát is lehetővé tenni a 
temetőlátogatók számára.  

 
Határidő: 2011. június 30. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
 
14.) Előterjesztés Horváth István egyéni vállalkozó bérleti díj csökkentésére vonatkozó 

kérelmének elbírálásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester:  
Részletesen ismerteti az előterjesztés, valamint a határozati javaslatok alternatíváinak 
tartalmát. 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság javaslata a „C” változat, amelyet javasol 
elfogadásra a képviselő-testületnek.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Horváth István egyéni vállalkozó bérleti díj 
csökkentésére vonatkozó kérelmének elbírálásáról szóló előterjesztés határozati javaslatának 
„A” változatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat „A” változatát 
egyhangú – 10 nem – szavazattal nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Horváth István egyéni vállalkozó bérleti díj 
csökkentésére vonatkozó kérelmének elbírálásáról szóló előterjesztés határozati javaslatának 
„B” változatát. 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat „B” változatát 1 
igen, 7 nem szavazat és 2 tartózkodás mellett nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Horváth István egyéni vállalkozó bérleti díj 
csökkentésére vonatkozó kérelmének elbírálásáról szóló előterjesztés határozati javaslatának 
„C” változatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat „C” változatát 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Horváth István egyéni vállalkozó bérleti díj 
csökkentésére vonatkozó kérelmének elbírálásáról szóló előterjesztés határozati javaslatának 
„D” változatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat „D” változatát 9 
nem szavazat és 1 tartózkodás mellett nem fogadja el. 
 
 
130/2011. (VI. 02.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi 520/A/3 

helyrajzi számú, Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1/a szám alatti önkormányzat 
tulajdonában álló, 140 m2 nagyságú helyiségre Horváth István egyéni vállalkozóval 
(7400 Kaposvár, Baross Gábor utca 8-10., adószáma: 50916003-2-34) kötött bérleti 
szerződést meghosszabbítja. 
 

2.  A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt helyiségre Horváth István egyéni 
vállalkozó részére: 

- kizárólag laminált-, és műanyag padlók, darab-, és padlószőnyegek, függönyök 
és karnisok kiskereskedelmi forgalmazása céljára, 

- a helyiség bérleti, üzemeltetési, fenntartási, közüzemi költségek megfizetése és a 
bérleti biztosíték letétbe helyezése, 

- a bruttó éves bérleti díj 1 %-nak megfelelő összegű, de minimum bruttó 7.000.-
Ft szerződéskötési költség megfizetése mellett, 

- 2011. június 29. napjától 2014. június 28. napjáig – az önkormányzat 
vagyonának hasznosításáról szóló rendeletében foglaltak szerint a bérlő 
kérelmére meghosszabbítható – bérleti jogot biztosít. 

 
3.  A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt összesen 140 m2 nagyságú helyiség 

bérleti díját a 2011. évi irányadó (1.210.-Ft/m2+ÁFA) bérleti díj 60 %-ában állapítja 
meg, azaz havi 101.640.-Ft + ÁFA. Ez a bérleti díj csak 2011. évre vonatkozik, ezt 
követően minden évben a felek külön megállapodása nélkül a KSH által előző évre 
megállapított fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 
 

4.  A Képviselő-testület a bérleti biztosítékot az eddigi bérleti jogviszony alatt letétbe 
helyezett bérleti biztosítékkal (204.000.-Ft) azonos mértékben határozza meg. 

 
5.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérleti 

szerződéshosszabbítás aláírására. 
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Határidő: 2011. június 28. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 

 15.) Egyebek 
 

Ormai István polgármester:  
Lelassult, majd pedig megállt a Művelődési Központ felújítási munkálata, amelyet 
Polgármesteri Hivatal szakemberei is érzékelték. Május hónap elején a műszaki szakemberek 
is tapasztalták, hogy kevesebben dolgoznak az építkezésen, ezt a rendszeres műszaki 
koordinációs értekezleteken jelezték  a kivitelező felé abban az értelemben, hogy ez a 
kevesebb létszám, kevesebb munkavégzés a program ütemtervéhez nem illeszkedik, úgy ítélik 
meg, hogy a vállalkozó által vállalt határidő betartása így nem teljesülhet. Május végén abba 
is hagyták a munkát, ezt követően a kivitelező számára írásban egyértelműsítésre került ezt  a 
tényt rögzítik, másrészt azt, hogy ez azt jelenti, hogy a vállalt határidő, - ha ez így folytatódik 
– akkor nem tartható. Nyilván ez a vállalkozó vállalása volt.  
A beruházás olyan stádiumban van, hogy – a Művelődési Ház felújítása vonatkozásában négy 
számla kibocsátására jogosult a kivitelező K+ K Kft. – az első számlát tudta kibocsátani. 
Mindegyik számlának van egy műszaki tartalma, amely arra vonatkozik, hogy meddig kell 
eljutni a kivitelezésben, a műszaki ellenőr leigazolja, hogy valóban azt a műszaki tartalmat 
teljesítette. A számlakibocsátás megtörtént, az értéke nettó 50 millió Ft, a kiegyenlítése teljes 
egészében megtörtént.  
A kivitelező arról adott tájékoztatást, hogy műszaki jellegű problémái vannak, ennek 
tisztázása pedig a szakemberek dolga. Ismeretes viszont, hogy az itt dolgozó munkásokat egy 
határidős munkához vitték, ahol a határidő már igencsak szorongatja a vállalkozót.  
Nem szokatlan a kivitelező és a megrendelő között ez a helyzet, nyilván az önkormányzat 
mindent meg fog tenni annak érdekében, hogy érvényesítse ezt az ütemtervet, de jól látható, 
hogy ez nyilvánvalóan késedelmet fog okozni. Nehezen elképzelhető a szakemberek szerint, 
hogy ezt a lemaradást be tudják majd hozni.  
 
A következő testületi ülés június 30-án lesz, amelyet a tervek szerint egy rövid nyári szünet 
követ, majd augusztusban találkozik legközelebb a képviselő-testület.  
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1540 órakor 
bezárja. 

 
 

K.m.f. 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 

Czimbalek József 
képviselő 

Melles Zoltán 
képviselő 
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